
 

 

ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY  
ASOCIACE REŽISÉRŮ, SCENÁRISTŮ A DRAMATURGŮ – ARAS 
 
Termín a místo konání: 20. 10. 2022 od 17:00 v kině Ponrepo 
účast: 56 členů (včetně plných mocí) 
17:30 oficiální zahájení 
Z této valné hromady byl pořízen audiovizuální záznam, který bude zveřejněn na webových stránkách 
a Facebooku ARAS. 
 

 
PROGRAM VALNÉ HROMADY ARAS 

1. Schválení programu VH. 
2. Výroční zpráva a její schválení /hlasování/  
3. Zpráva kontrolní komise její schválení /hlasování/  
4. Zpráva o hospodaření a schválení rozpočtu ARAS na rok 2022 /hlasování/ 
5. Návrh na změnu stanov ARAS:  

A) členství pro studenty a začínající tvůrce  
B) změna usnášeníschopnosti VH  
C) navýšení počtu radních. Schválení /hlasování/ 

6. Volba členů Rady ARAS.  
7. Volba nové kontrolní komise. 

 

 
1. Úvod a schválení programu VH. 
Předseda Radim Špaček přivítal hosty a účastníky VH. 
Program VH ARAS byl schválen všemi zúčastněnými členy. 
 
 
2. Výroční zpráva Radima Špačka 
Přednesl Radim Špaček. 
 

Výroční zpráva o činnosti ARAS za uplynulý rok 
 
Minulá valná hromada se konala 9. června 2021 online, účast členů byla velmi nízká, ale i tak se 
podařilo schválit výroční zprávu, rozpočet a odhlasovat úpravu stanov.  
 
Celý rok jsme průběžně jednali s APA, jsme ve shodě, že bychom rádi společně zformulovali jakési 
memorandum, které by vytyčilo obecné mantinely pro úspěšnou spolupráci mezi autory a producenty.  
 
Dalším celoročním tématem byla chystaná transformace Fondu kinematografie (SFKMG), která se 
ovšem na poslední chvíli neprosadila do tzv. Národního plánu obnovy, tudíž její případné financování je 
v tuto chvíli nejasné. (Pro připomínku: Fond měl zejména rozšířit své portfolio podpor o herní průmysl 
a “quality TV”.) Radní ARAS se nicméně sešli s radními Fondu a probírali zejména tyto naše náměty: 
zavedení dvou výzev na “malý vývoj” místo jedné, zjednodušení podmínek žádosti, zlepšení sytému 
kontroly např. aby návrh smlouvy s režisérem byl součástí žádosti, u podpořených projektů, proplacení 
scénáře již během vývoje. K této příležitosti vypracovala Marta Nováková prezentaci, která ilustruje 



 

 

nepoměr cena:výkon u scenáristů a režisérů ve srovnání s ostatními filmovými profesemi. Chystáme se 
ji použít i při dalších příležitostech. 
 
V červnu 2021 rezignoval na svou funkci v radě David Jařab, na jeho místo byl v souladu se stanovami 
kooptován Dan Wlodarczyk, jeho setrvání v radě musí být potvrzeno volbou na nejbližší 
usnášeníschopné valné hromadě. Místopředsedkyněmi byly opět zvoleny Alena Derzsiová a Nataša 
Slavíková (na dva roky). 
 
Na srpnové schůzi rady proběhlo neformální setkání s panem Ondřejem Chrástem, kandidátem Pirátské 
strany a jejich expertem v oblasti kultury. Vyjasňovali jsme si zejména některé názory Pirátů na 
legislativní úpravy autorského práva. (Dnes působí O. Chrást jako politický náměstek ministra kultury.) 
 
V listopadu 2021 rezignoval na svou funkci v radě Roman Vávra, nahradil jej Vojtěch Filčev (bude muset 
být potvrzen volbou na nejbližší VH). 
 
Večer ARAS se konal 1. prosince 2021 v kině Ponrepo za překvapivě velké účasti členů. Jako téma jsme 
letos vybrali Status umělce - mezioborovou iniciativu, která má za cíl definovat a právně ukotvit status 
umělce do českého právního řádu a následně na jeho základě postupné budování ochrany a zajištění 
umělců v oblasti sociální, pracovní i daňové. Do panelové diskuse přijali pozvání fundovaní a 
kompetentní hosté: náměstek ministra kultury Milan Němeček a Zuzana Zahradníčková, vedoucí 
odboru umění tamtéž, Lukáš Vilt z iniciativy Kulturní sféra, prezidentka české sekce Mezinárodního 
divadelního ústavu ITI Yvona Kreuzmannová, režisér se zkušeností s německým prostředím Štěpán 
Altrichter a zástupce Asociace kameramanů Lukáš Hyksa.  
V druhé části večera jsme slavnostně ohlásili vítěze Ceny ARAS. Porotkyní byla letos filmová kurátorka 
Ludmila Cviková, která vybírala z 11 debutů a cenu udělila filmu Michala Nohejla Okupace. Čestné 
uznání si za film Jak jsem se stala partyzánkou odnesla Viera Lacková. 
 
V lednu 2022 radní hlasovali o kandidátech do Rady ČT - byla potvrzena nominace panu Jaromíru 
Volkovi, Zdeňkovi Šarapatkovi a Petrovi Fischerovi. 
 
V únoru 2022 rada hlasovala o kandidátech do komise pro filmové pobídky – potvrzeni byli Lubomír 
Konečný, Nataša Slavíková, Ludmila Claussová a Alena Dersziová. 
 
V březnu 2022 proběhla schůzka v České televizi s jejím vedením (pánové Maxa, Fridrich a Myslík), 
účastnili se též zástupci agentury DILIA (pánové Srstka a Barták). Tématem bylo námi požadované 
navýšení honorářů minimálně o inflaci (6-10%), jednání skončilo neúspěchem z důvodu kritické finanční 
situace ČT. 
 
Požádali jsme o schůzku i nového ministra kultury, pana Martina Baxu, který nás přijal v Nostickém 
paláci 31. března 2022. Informovali jsme ho o tématech, na kterých jsme zainteresováni, stručně jsme 
si vyjasnili stanoviska a zbytek agendy jsme pak důkladně probrali s panem Michalem Šaškem, 
poradcem ministra pro oblast kinematografie. Náš dialog byl velmi otevřený a přátelský, diskuse se 
točila zejména okolo novely autorského zákona, finanční situace ČT, Statusu umělce či zdanění online 
platforem. 
 
ARAS se stal členem Hospodářské komory ČR. 
 
Pro valnou hromadu jsme vypracovali návrh novely stanov, rádi bychom zavedli sekci “čekatel” pro 
studenty či autory, kteří ještě nemají svůj první film, ale rádi by se zapojili do aktivit asociace. 



 

 

 
Valná hromada FERA byla přesunuta na 11.-13. května 2022. 
 
“ARAS promítá” každé druhé úterý v Ponrepu, dosud jsme odpromítali starší filmy členů rady (Marta, 
Bezesné noci, Moji milovaní, Závod ke dnu, Indián a sestřička), dále budeme uvádět filmy ostatních 
našich členů (12. dubna film Karla Smyczka Jen si tak trochu písknout, 10. května televizní film Jitky 
Němcové Taneční zábava a 14. června uzavřeme sezónu legednární komedií Milana Šteindlera Vrať se 
do hrobu). 
 

Radim Špaček 
Předseda ARAS 

 
Výroční zpráva byla schválena všemi zúčastněnými členy. 
 
Členové poděkovali dlouholeté místopředsedkyni Nataše Slavíkové za působení v této funkci.  
 
 
3. Zpráva kontrolní komise 
přednesl Radim Špaček 
 

Zpráva kontrolní komise ARAS za rok 2021 
 
Kontrolní komise ve složení:  Iveta Svobodova, Zora Cejnková a Martin Řezníček (předseda) 
 
Komise nezávisle samostatně prošla účetnictví a per rollam jsme shledali účetnictví, jako řádně 
vedené, čerpání probíhalo ve standardních ničím nepřekvapujících a v podstatě se opakujících 
výdajových i příjmových položkách. Odsouhlasili jsme ho jako řádně vedené a bezproblémové. Dodal 
bych, že přímo vzorové (i díky jeho jednoduchosti). Účetnictví je k dispozici členům k nahlédnutí nebo 
k prostudování u nové tajemnice ARAS Zuzany Martincové. 
 
Hospodaření je za rok 2021 mírně ztrátové. Udržujeme ho ale přesto, také díky menším aktivitám v 
posledních dvou letech, jako přebytkové, udržujeme stále mírnou rezervu, plánované akce se díky 
covidovým opatřením konaly v omezené míře, konal se překvapivě a k velké radosti členů loni 
1.12.2021 “Večer ARAS” a kontinuitu udržují i pravidelné projekce v Ponrepu “ARAS promítá”.  
 
Platíme členský příspěvek FERA, který máme už řádný, v plné výši 1035 EUR  
 
Stále se příliš nedaří výběr členských příspěvků, nedostatečný výběr příspěvků za loňský rok, může i za 
ztrátovost uplynulého účetního období. Platební morálka členů není valná. Členský příspěvek se zatím 
nezvýšil ani o inflaci, vychází 108 Kč na měsíc, což nemyslíme, že by mohlo být nad finanční možnosti 
členů. Shrnujeme - dovolujeme si poprosit o aktualizování seznamu neplatičů a oslovit je individuálně, 
tato metoda individualizované odpovědnosti za ztrátovost jejich organizace, v minulosti přinesla vždy 
svůj sladký plod v podobě vylepšení rozpočtu ARAS. 
Ovšem pořád platí, že členové v momentální tíživé sociální situaci, mohou požádat o výjimku z placení 
členských příspěvků. 
 
Za členské příspěvky 2021 bylo vybráno 97.900,- Kč, téměř obdobná částka vybrána nebyla. Podařilo 
se ale dovybrat 32.200,- Kč za léta minulá. 
 



 

 

Na Večer ARAS MK přispělo dotací 50.000,- Kč a přispěla DILIA darem 20.000,- Kč 
 
Zisky a ztráty přehledně přednesl Radim Špaček ve zprávě o hospodaření, úkolem naší zprávy je 
kontrola hospodaření, které ještě na závěr znovu konstatujeme, že shledáváme bez závad. 
 

Ing. Martin Řezníček, předseda KK 
MgA. Iveta Svobodova, místopředsedkyně KK 

Zora Čejnková, místopředsedkyně KK 
 
Zpráva kontrolní komise byla schválena všemi zúčastněnými členy. 
 
 
4. Zpráva o hospodaření / schválení rozpočtu 2021. 
přednesl Radim Špaček, údaje jsou platné k 4. 4. 2022 

 
Zpráva o hospodaření 

 
 Příjmy:  
 75 x 1300,- za členské příspěvky 2021 v plné výši: 97 500,-Kč 
 22 x 500,- snížený příspěvek (důchodci): 11 000,- Kč 
 2 x-1300,- za doplatky čl. příspěvků za roky minulé:  2600,-Kč 
 sponzorský dar od Dilia na Večer = 20 000,-Kč 
 Celkem příjmy: 131 100,-Kč 
 
Výdaje:  
občerstvení  VH a Rady ARAS  8062,- 
poštovné  191,- 
bankovní poplatky 2600,- 
příspěvek FERA  29 594,- (1035 euro) 

         odměna tajemníka (12x6000) 72 000-,  
doména ARAS = 325 + 712,-,  
právní služby   14 520,- 
účetnictví  5000,-, 
webhosting firmě NUX = 2400,- 
Večer ARAS = 80 532,-  
kancelářské potřeby = 849,- 
Celkem výdaje: 216 785,-Kč 
 
 

 Hospodaření v r.2021 bylo stejné jako v letech předchozích. Díky dotaci ve výši 50 000,-Kč od 
Státního fondu kinematografie (přidělené již v roce 2020) jsme mohli uskutečnit Večer ARAS v 
kině Ponrepo, který se konal 1.12.2021. 

 
 Rada ARAS se v  roce 2021 sešla celkem: 10x 
 Členství v ARAS bylo letos nabídnuto opět individuálně vybraným režisérům a scenáristům, 

dopisem, či osobně nebo projevili zájem zcela samostatně. 
 
Něco málo informací ze statistiky (čísla jsou aktuální ke dni vypracování přehledu: 
Počet členů ARAS =  156 



 

 

Platících členů ARAS je pro rok 2021 celkem:   97 
Tři členové jsou zproštěni příspěvků: Oplustil Gustav, Vanýsek Jiří, Václavová Ljuba (čestná členka od 
roku 2021) 
Členství zrušili 2021 – 2022: Ivan Vojnár, Marián Polák, Petr Kaňka, Robert Sedláček, Petr Jarchovský 
Zemřeli 2021 – 2022: Radan Dolejš, Dušan Klein (bývalý člen ARAS) 
Noví členové 2021 – 2022: Štěpán Altrichter, Marek Čermák, Martin Kohout, Petr Salaba, Veronika 
Stehlík, Tereza Tara 
 
Zbývají ještě nedoplatky příspěvků za roky předcházející. Byl vypracován přehled všech 
nezaplacených příspěvků a průběžně budeme opět rozesílat výzvy k úhradě. 
Zůstatek na běžném účtu k 3.4.2022 :                          92 974,17 Kč                                                                                    
Zůstatek na spořícím účtu k 3.4.2022:                                49 976,01 Kč                    
Celkový zůstatek na obou účtech činí:                 142 950,18Kč                                               
                       
Členský příspěvek FERA na rok 2022 byl určen opět ve snížené hranici 1035 Euro a byl kompletně 
zaplacený. 
 
Účetně je vše v pořádku, do dokladů může kdokoli z členů ARAS nahlédnout a hospodaření po dohodě 
zkontrolovat.  
 
Schválení rozpočtu ARAS na rok 2022 

 Výši členského příspěvku na rok 2022 je ve stejné výši, tedy 1300,-Kč. 
 Jedná se o náklady na provoz (odměna tajemnice, účetní, Večer ARAS a Cena ARAS, poštovné, 

administrativa, provoz webu, členský příspěvek FERA, cestovné, právní služby, překlady atd. ).  
 Předpokládané aproximativní výdaje jsou cca. 215 400,-, předpokládané příjmy z členských 

příspěvku, z dotací jsou cca 220 000,-Kč. 
 
Budeme se snažit i o další možnosti financování a opět počítáme s realizací Večera ARAS. 
 

Vypracoval: Petr Koza, 3. 4. 2022 
 
Zpráva o hospodaření a rozpočet na rok 2022 byly schváleny všemi zúčastněnými členy. 
 
 
5. Úpravy stanov a jejich schválení. 
přednesl Radim Špaček 
Byly navrženy 3 změny stanov ARAS:  

A) členství pro studenty a začínající tvůrce 
Viz 1. dodatek Stanov ARAS  
1. dodatek stanov – „sekce čekatel“ byl schválen všemi zúčastněnými členy. 

 
B) změna usnášeníschopnosti VH 

Viz. odstavec 4 paragrafu 4  Stanov ARAS 
Úprava stanov – „usnášeníschopnost VH“ byla schválena 55 zúčastněnými členy, 1 člen se zdržel  
 

C) navýšení počtu radních. 
Viz. odstavec 2 paragrafu 5 Stanov ARAS  
Úprava stanov – „navýšení počtu radních“ byla schválena 54 zúčastněnými členy, 2 členové se se 
zdrželi 



 

 

 
 
7. volba radních 
2 členům Rady ARAS (Radim Špaček a Nataša Slavíková) končí tříletý mandát, proběhne volba na 
obsazení těchto 2 pozic na další 3 roky. Zároveň je nutné obsadit 2 pozice radních za Dana Wlodarczyka 
a Vojtěcha Filčeva, kteří byli do Rady kooptováni po odstoupení Davida Jařaba a Romana Vávry. A nově 
v rámci změny stanov tato VH odhlasovala navýšení počtu radních ze 7 na 9 osob a volí se tedy další 2 
pozice v Radě.  Celkem je tedy voleno 6 míst v Radě.  
 
Členové byli dopředu vyzváni, aby sdělili své nominace. Jelikož nikdo předem své nominace neposlal, 
ujala se toho Rada sama. Každý z nominovaných se krátce představil a přednesl svou vizi Radního ARAS.  
 
Kandidovali: Radim Špaček, Vojtěch Filčev, Dan Wlodarczyk, Václav Kadrnka a Roman Kopřivík  
 
Byla ustanovena volební komise ve složení: Vít Janeček, Jaroslav Kratochvíl, Tomáš Kratochvíl  
 
Dle získaných hlasů byli v tomto pořadí do Rady ARAS zvoleni:  
1. Radim Špaček 
3. Vojtěch Filčev 
2. Dan Wlodarczyk 
5. Roman Kopřivík 
4. Václav Kadrnka 
 
Poslední místo v Radě zůstalo zatím neobsazené, na příští VH bude opět vyhlášena volba na tuto pozici.  
 
 
volba kontrolní komise 
Dle Stanov platných od 9. 6. 2021 je nově určeno 3 leté funkční období kontrolní komise. A proto byla 
na nejbližší následující VH naplánována volba všech tří 3 členů KK.  
 
Byla ustanovena volební komise ve složení: Vít Janeček, Jaroslav Kratochvíl, Tomáš Kratochvíl  
 
Kandidovali: Martin Řezníček, Iveta Svobodová a Tomáš Kapras  
 
Dle získaných hlasů byli v tomto pořadí do kontrolní komise zvoleni:  
1. Martin Řezníček 
2. Iveta Svobodová 
3. Tomáš Kapras 
 
 
 

konec VH byl v 18:30 
Zápis provedla: Zuzana Martincová 


